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Tid: 13.00 – 16.00 

Plats: Rådhuset, Gustav Adolfs Torg 

Paragrafer: 24 - 33 

 

Närvarande 

Ledamöter 

Bettan Andersson  (V), ordförande  

Richard Brodd   (L), första vice ordförande  

Hanna Sadeghitehrani    (SD) 

Bosse Parbring  (MP) 

Oscar Linde Svedestad  (S) 

Anna Jäderström  (M) 

John Harfouche  (C) 

Jacob Lidman    Andra vice ordförande  

Tasso Stafilidis  

Hans Hirschi  

Berit Larsson 

Angelica Löwdin  

Malin Isberg  

 

 

Övriga närvarande 

Johanna Larsson  Jämställdhetsmyndigheten (§28) 

Lena Landén Jonas  Jämställdhetsmyndigheten (§28) 

Anna-Carin Jansson   Stadsledningskontoret (§31 a)  

Lisa Jacobson Flöhr   Stadsledningskontoret (§31 a)  

 

 

Ej närvarande 

Steph Toro 

Nicklas Axelsson 

Joakim Berlin 

Mariette Höij Risberg   (D) 

Pernilla Hagman   (KD) 
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§ 24  

Mötets öppnande  

Ordföranden Bettan Andersson hälsar välkomna och öppnar mötet.  

Rådets ledamöter presenterar sig.  

 

§ 25 

Val av justerare  

Hans Hirschi väljs att jämte ordföranden justera protokollet.  

 

§ 26 

Fastställande av dagordning  

Dagordningen fastställs enligt förslaget efter anmälan av övriga frågor. 

 

§ 27 

Föregående protokoll 
Föregående protokoll läggs till handlingarna.  

 

§ 28 

Dialog: Jämställdhetsmyndigheten  
Johanna Larsson och Lena Landén Jonas från Jämställdhetsmyndigheten medverkar för 

dialog med rådet angående ett antal olika pågående ärenden om våldsutsatthet.  

 

Lena Landén Jonas inleder med att presentera Jämställdhetsmyndighetens uppdrag och 

organisation. Uppdragen handläggarna önskar dialog med HBTQI-rådet om är följande: 

- Kartlägga kunskap om våldsutsatthet bland äldre personer. 

(ska återrapporteras hösten 2024)  

- Kartlägga och sprida information om våld i ungas parrelationer. 

(ska återrapporteras våren 2025)  
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- Kartlägga våld mot män i nära relationer. 

(ska återrapporteras våren 2025)  

- Kartlägga hbtqi-personers utsatthet och risk för utsatthet för våld i nära relationer. 

(ska återrapporteras våren 2025)  

- Kartlägga och analysera förekomsten av barnäktenskap, tvångsäktenskap och 

månggifte i Sverige samt andra närliggande frågor. 

(ska återrapporteras våren 2025) 

I samtliga av de ovanstående uppdragen har hbtqi-personer identifierats som en viktig 

målgrupp att synliggöra.  

Johanna och Lena frågar hur kommunens rutiner för att uppmärksamma våldsutsatthet ser 

ut. Flera av rådsledamöterna poängterar att detta ligger utanför rådets ansvarsområde och 

lyfter att frågor rörande hur kommunen arbetar behöver ställas direkt till förvaltningar 

och tjänstepersoner som arbetar med dessa frågor. Vidare lyfts att kommunen bland annat 

genomfört ett antal rapporter gällande hbtqi-personers livsvillkor där bland annat 

våldsutsatthet tas upp samt att våldsutsatthet är ett av fokusområdena för stadens 

nuvarande hbtq-plan. I samtalet poängteras även vikten av att ha ett intersektionellt 

perspektiv i kartläggningarna. Flera rådsledamöter understryker vikten av att arbeta aktivt 

med att nå olika målgrupper i kartläggningarna. I detta lyfts föreningslivet och 

civilsamhället som viktiga aktörer. Med det framhålls även att det finns ett behov av att 

vara synliga på arenor där människor befinner sig i sin vardag så som arbetsplatser, 

universitet, skolor samt genom återkommande kampanjer i stormedierna. Detta för att 

kunna nå och möta de personer som annars inte deltar i föreningssammanhang eller 

liknande.    

Ledamöter i rådet lyfter i samtalet att handläggarna exempelvis kan ta kontakt med 

följande aktörer: Regionalt stödcentrum för heder, Göteborgs Stads resursteam heder, 

Hbt-seniorerna, Regnbågshuset, SRHR-bussen, Göteborgs Stads öppna förskolor som har 

riktade öppettider för regnbågsfamiljer (Draken och Sannegården), fempowerment, 

ungdomsfullmäktige,   

Jacob Lidman lyfter att samarbetet med kommunen inte fungerar som önskvärt i dessa 

frågor och att det saknas intresse från ansvariga politiker. Jacob säger att det finns en 

upplevelse av att konsekvent bli motarbetade och att det exempelvis i arbetet med att ta 

fram en ny plan mot våld i nära relationer aktivt inte lyfts insatser för särskilt utsatta 

grupper. Vidare beskriver Jacob att HBTQI-rådet i flera år drivit frågan om skyddat 

boende för våldsutsatt hbtqi-personer utan framgång. Jacob lyfter Göteborgs Stads 

hemsida gällande våldsutsatthet som ett exempel på hur hbtqi-personer osynliggörs vilket 

skapar en osäkerhet i vad som faktiskt erbjuds i fråga om stöd och skydd. Jacob 

poängterar att om det hade funnits tydligt skydd och stöd för våldsutsatta hbtqi-personer 

så hade det varit enkelt att kommunicera, men så är inte fallet idag.   

Bettan Andersson säger att det inte finns en röd tråd i kommunens verksamheter gällande 

arbetssätt och bemötande utifrån ett normkritiskt perspektiv, något som leder till 
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tillitsbrist med mera. Vidare lyfter Bettan det som problematiskt med det marknadsfokus 

som blivit gällande skyddade boenden.  

Anna Jäderström frågar vad det är som ska kartläggas – Är det hur kommunerna skriver 

sina handlingsplaner? Hur eventuella handlingsplaner efterlevs? Hur hbtqi-communityt 

uppfattar kommunens arbete i dessa frågor?  

Lena Landén Jonas beskriver att uppdragen som de arbetar med handlar om kartläggning 

utifrån exempelvis stöd och skydd. De kommer bland annat titta på utsatthet för eller risk 

för våld i nära relationer, analys av behov av insatser samt ge förslag på insatser. Vidare 

lyfter Lena att arbetet måste göras utifrån ett intersektionellt perspektiv vilket gör det än 

mer omfattande.  

Angelica Löwdin frågar hur utredarna vet att mörkertalet bland våldsutsatta äldre 

personer är så stort?  

Lena Landén Jonas beskriver att definitionen av våldsutsatthet bland äldre personer 

särskiljer sig något från annan våldsutsatthet då våldet även kan utövas av exempelvis 

personal inom hemtjänsten eller äldreboende. Med anledning av detta säger Lena att de 

inom ramen för utredningsuppdraget bland annat kollat på Lex Sarah anmälningar till 

IVO. Vidare beskriver Lena att det i dialog med yrkesverksamma lyfts att det finns en 

uppfattning av att mörkertalet är stort, men understryker också att detta självklart måste 

undersökas vidare.   

Berit Larsson frågar vilken definition av våld som inbegrips i utredningarna?  

Lena Landén Jonas beskriver att de arbetar utifrån en bred definition av våld som 

exempelvis inkluderar fysiskt våld, psykiskt våld, ekonomiskt våld, sexualiserat våld och 

försummelse.  

Ordföranden tackar för medverkan.  
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§ 29 

Återkoppling  

a) Möte med ungdomsfullmäktige 

Den 31 januari deltog Bosse Parbring, Hans Hirschi, Joakim Berlin och John 

Harfouche på ett möte med ungdomsfullmäktige. Bosse, Hans och John 

återkopplar från mötet. De upplevde det som ett bra och öppet samtal men att det 

överlag var en tung bild som förmedlades. Det poängteras att det vore bra att 

jobba mer med ungdomsfullmäktige framöver och att ser över hur deras 

synpunkter och erfarenheter i dessa frågor kan integreras i rådets arbete.  

 

Tasso Stafilidis frågar hur det gått med förslaget att adjungera in en ledamot i 

ungdomsfullmäktige på rådssammanträdena?  

 

Bettan Andersson svarar att frågan tas med till nästkommande beredningsmöte.  

b) Demokratidagen  

Demokrati och medborgarservice anordnade den årliga Demokratidagen den 13 

mars. Hans Hirschi och John Harfouche medverkade och återkopplar kort om 

dagen. Både Hans och John upplevde dagen som bra med bra föredrag och 

samtal.  

c) Möte angående remissvar förslag på Göteborgs Stads program för jämlik 

hälsa och jämlika livsvillkor 26 mars  

Hans Hirschi och Joakim Berlin medverkade på mötet och Hans Hirschi 

återberättar kort från detta. Ansvariga handläggare för ärenden bjöd in till ett 

möte med de råd och förvaltningar som avstyrkt programmet i remissrundan. 

Efter detta fick de ta del av ett omarbetat förslag, Hans lyfter att han hoppas att de 

synpunkter som lyfts kommer omhändertas.   

d) Synlighet hbtqi+ monumentet  

 Bettan Andersson återkopplar från kontakt med stadsmiljöförvaltningen angående 

behov av ökad information om hbtqi+ monumentet. Stadsmiljöförvaltningen har 

återkopplat att de ska se över hur och om det går att göra något för att öka synligheten 

av information om monumentet.  

 

Tasso Stafilidis lyfter att han blivit kontaktad av Göteborg Konst med frågan om det 

kan göras något vid hbtqi+ monumentet under West Pride. Tasso föreslår att rådet 

exempelvis skulle kunna arrangera en picknick eller liknade vid monumentet under 

West Pride. Förslaget tas upp på nästkommande beredningsgruppsmöte.  
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d) Medicinhistoriska museet  

Joakim Berlin har haft ett möte med Medicinhistoriska museet utifrån att det på 

senaste rådssammanträdet lyftes att det var väldigt lite information kring HIV och 

hbtqi-personer på museet. Eftersom Joakim Berlin inte medverkar på dagens 

sammanträde återberättar Jacob Lidman vad det Joakim lyfte på beredningsmötet 

angående detta. Joakim upplevde att mötet var bra och konstruktivt och att de ska 

ha fortsatt kontakt gällande dessa frågor.  

Tasso Stafilidis uppmuntrar de politiska representanterna att driva den här frågan 

i regionen och lyfter även att HBTQI-rådet skulle kunna uppmärksamma 

regionstyrelsen på dessa brister.  

Flera rådsledamöter uttrycker att de håller med Tasso.  

Richard Brodd säger att han i egenskap av regionpolitiker tar med sig frågan och 

poängterar att om rådet vill göra en skrivning bör denna riktas till ledningen på 

Sahlgrenska, då Medicinhistoriska museet ligger under dem.  

Oscar Linde Svedestad lyfter att även han kan prata vidare med personer i 

Sahlgrenskas ledning.  

Beslut 

Rådet beslutar att skicka en skrivelse till regionstyrelsen och Sahlgrenskas 

ledning angående behoven av ökad synlighet av hbtqi-personers livsvillkor och 

historia på Medicinhistoriska museet.  

Jacob Lidman skriver fram ett förslag på skrivelse som sedan skickas ut till rådet.  

 

De politiska representanterna deltar inte i beslutet.  

§ 30 

West Pride  

Samtal förs om HBTQI-rådets medverkan under West Pride 2024. Tasso Stafilidis 

informerar om arbetet med programläggningen. Samlad information om tider för rådets 

åtaganden under West Pride mejlas ut efter sammanträdet.   

 

Hans Hirschi går igenom de programpunkter som anmälts in:  

- Hur driver de politiska partierna hbtqi-frågor i Göteborg? 

- Varför följs inte den nya läroplanen när det gäller hbtqi-frågor 

Ett längre samtal förs om vilka politiker som ska bjudas in till programpunkten Hur 

driver de politiska partierna hbtqi-frågor i Göteborg?. Alternativen som diskuteras är att 

antingen bjuda in HBTQI-rådets politiker eller kommunalråd.  
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Beslut 

Rådet beslutar att kommunalråd bjuds in att delta i programpunkten Hur driver de 

politiska partierna hbtqi-frågor i Göteborg?. 

De politiska representanterna deltar inte i beslutet.  

Bettan Andersson skickar inbjudan till kommunalråden.   

§ 31 

Pågående ärenden/uppdrag 

a) Uppdrag att ta fram ny plan för att förbättra hbtqi-personers livsvillkor  

Ansvariga handläggare Lisa Jacobson Flöhr och Anna-Carin Jansson medverkar 

för information och dialog med rådet om uppdraget.  

 

Anna-Carin och Lisa går igenom nuläget kring arbetet. De går även igenom  

närliggande uppdrag inom området mänskliga rättigheter. Vidare går Anna-Carin 

och Lisa igenom planeringen framåt. Som tidplanen ser ut just nu ska ärendet 

återrapporteras till kommunstyrelsen under hösten.  

 

11.45 lämnar Bettan Andersson mötet och Richard Brodd tar över 

ordförandeskapet för sammanträdet.  

b) Uppdrag förslag ny långsiktig styrning inom området mänskliga rättigheter 

Ärendet hanterades i kommunstyrelsen 2024-03-06 där det blev bifall till yrkande 

från S, V och MP som föreslår att: Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram 

förslag på en riktlinje för stadens arbete med mänskliga rättigheter för att 

tillgodose rättigheter och erbjuda likvärdig service. Ärendet bordlades i 

kommunfullmäktige 2024-03-21 och ska nu hanteras på kommunfullmäktige 

2024-04-25.  

 

c) Uppföljning av planer inom området mänskliga rättigheter  

Ärendet hanterades av kommunstyrelsen 2024-04-10 där det blev bifall till 

stadsledningskontorets förslag.  

 

d) Skyddat boende och jour/stödverksamhet för våldsutsatta hbtqi-personer 

Ärendet hanterades i kommunstyrelsen 2024-03-20 där det blev bifall till 

stadsledningskontorets förslag. Ärendet ska nu hanteras av kommunfullmäktige 

2024-04-25. 

 

https://www4.goteborg.se/prod/Intraservice/Namndhandlingar/SamrumPortal.nsf/F29EDB9B3C8AF4A6C1258ACF002952E9/$File/14_20240306.pdf?OpenElement
https://www4.goteborg.se/prod/Intraservice/Namndhandlingar/SamrumPortal.nsf/F29EDB9B3C8AF4A6C1258ACF002952E9/$File/14_20240306.pdf?OpenElement
https://www4.goteborg.se/prod/Intraservice/Namndhandlingar/SamrumPortal.nsf/24255E1E627F0366C1258AF300225639/$File/6_20240410.pdf?OpenElement
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§ 32 

Övriga frågor 

 
a) EU-valdebatt och Göteborgs Stads utbildning i samband med West Pride  

Tasso Stafilidis informerar om följande: 

• 2 maj kl. 17.00, Hotell Draken - Programsläpp West Pride.  

• 28 maj kl. 09.00-12.30 – West Pride i samarbete med Göteborgs Stad erbjuder en 

utbildning om hbtqi med fokus på transpersoners rättigheter.  

• 28 maj, Nordost Pride.  

• 28 maj, kl. 18.00-19.30, Trappscenen Stadsbiblioteket, EU-debatt med partiernas 

toppkandidater. 

• 13 juni, mingel i samband med invigningen av Pride Park, länk för anmälan till 

minglet kommer skickas ut. 

 

Information om samtliga datum kommer mejlas ut.  

 

§ 33 

Mötets avslutande  
Richard Brodd avslutar mötet.   

 

 

Underskrifter 

 

 

Sekreterare 

Anna Thomasson 

  

 

Ordförande 

Bettan Andersson och Richard Brodd 

  

Justerande 

Hans Hirschi 

  


